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Abstract (en)
[origin: US4428750A] In order to achieve lighter patterned effects on a background of a deeper color, aqueous printing pastes containing,
additionally to thickeners and other conventional printing assistants, assistants which have dissolving properties for the dyestuffs at elevated
temperatures and which do not attack the fibers under thermosol conditions, are applied to textile webs which have been dyed in a finished manner
with suitable dyestuffs or have only been impregnated therewith, after which the goods treated in this way are subjected to a steaming process or
to a dry heat treatment. In accordance with the process it is possible to effect a uniform lightening, "white discharging" or "colored discharging" of
dyeings, particularly dyeings of synthetic fibers with disperse dyestuffs and also dyeings of natural fibers or mixtures thereof with disperse dyestuffs,
vat dyestuffs, leuco esters thereof and developing dyestuffs. Dyestuff-dissolving assistants of the type used are anionic, cationic or nonionic
compounds of various structures.

Abstract (de)
Zur Erzielung hellerer Mustereffekte auf farbtieferem Fond werden auf Textilbahnen, die mit geeigneten Farbstoffen fertig gefärbt oder damit nur
imprägniert wurden, wäßrige Druckpasten aufgetragen, die neben Verdickungsmitteln und sonstigen üblichen Druckhilfsmitteln zusätzlich noch
solche Hilfsmittel enthalten, welche für die Farbstoffe bei erhöhten Temperaturen lösende Eigenschaften besitzen und welche die Fasern unter
Thermosolbedingungen nicht angreifen, worauf die so behandelte Ware einem Dämpfprozeß oder einer Trockenhitzebehandlung unterworfen wird.
Verfahrensgemäß lassen sich Färbungen insbesondere von Synthesefasern mit Dispersionsfarbstoffen wie auch Färbungen von natürlichen Fasern
oder deren Mischungen mit Dispersionsfarbstoffen, Küpenfarbstoffen, deren Leukoester sowie Entwicklungsfarbstoffen gleichmäßig aufhellen,
«weiß» oder «bunt ätzen». Farbstofflösende Hilfsmittel vom verwendeten Typ sind anionische, kationische oder nichtionogene Verbindungen
unterschiedlicher Konstitution.
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